

HOUSE OF COMMONS

Thursday, April 22, 1869

The Speaker took the chair at three o'clock.

GEORGIAN BAY CANAL

Mr. Harrison presented the petition of the Huron and Ontario Ship Canal Company, for amendments to their charter and for other purposes. He also presented the petition of twenty thousand inhabitants of Ontario, praying for the construction of the Huron and Ontario Ship Canal.

The petition, at the request of Mr. Mackenzie, was read.

TAX ON BOOKS

Mr. Brown presented a petition from Trenton for the repeal of the 5 per cent duty on books, magazines, and pamphlets.

BAGOT ELECTION

Hon. Mr. Wood presented a report from the Bagot Election Committee, giving their final and unanimous decision that the sitting member (Mr. Gendron) was duly elected, and that neither the petition nor the defence was frivolous or vexatious. The Committee also reported two motions, on which they had divided. The first was to overrule an objection, that the petition spoke of the election for the county, instead of the electoral district of Bagot, which was carried:—Yeas—Masson (Terrebonne), Merritt, and Mills—3. Nays—Wood, Masson (Soulanges)—2. The second was to the effect that inasmuch as the petitioners did not intend to go into a scrutiny, and no lists of objections had been filed by the petitioners, nor any particulars furnished as to any of the charges or allegations of corruption or undue influence; and as there is no allegation of knowledge on the part of the member as to the alleged spiritual influence said to have been exercised at said election, which said spiritual influence, if properly alleged and true, would of itself, in the judgment of the Committee, be sufficient to render the election absolutely null and void. The Committee were of opinion that they would not be justified in declaring the election wholly void. Yeas—Wood, Masson (Soulanges), Masson (Terrebonne), and Merritt. Nays—Mills, C. C. Colby, and J. J. Ross.

CHAMBRE DES COMMUNES

Le jeudi 22 avril 1869

L'Orateur occupe le fauteuil à 3 heures.

CANAL DE LA BAIE GEORGIENNE

M. Harrison dépose la pétition de la Huron and Ontario Ship Canal Company pour amendement à leur charte et à d'autres fins. Il dépose également la pétition de 20,000 habitants de l'Ontario qui réclame la construction du Canal maritime reliant les lacs Huron et Ontario.

A la demande de M. Mackenzie, on donne lecture de la pétition.

TAXE SUR LES LIVRES

M. Brown dépose une pétition de Trenton pour l'annulation de la taxe de 5 p. 100 sur les livres, les magazines et les brochures.

ÉLECTION DANS BAGOT

L'hon. **M. Wood** dépose un rapport du Comité d'élection de Bagot confirmant la décision finale et unanime de l'élection officielle du député qui siège actuellement (M. Gendron), et déclarant que ni la pétition ni la défense n'était futile ni contrariante. Le Comité fait également rapport de deux motions sur lesquelles il y a eu division. La première rejetant l'objection que la pétition se rapportait à l'élection du comté plutôt que du district électoral de Bagot, est adoptée: en faveur: Masson (Terrebonne), Merritt et Mills: 3. Contre: Wood, Masson (Soulanges): 2. Quant à la seconde pétition, étant donné que les pétitionnaires n'ont pas l'intention de faire d'enquête poussée et n'ont pas d'objections à formuler et qu'aucun détail n'a été fourni sur les accusations ou allégations de corruption ou d'influence illégitime; étant donné également que le député dit ne pas être au courant d'une influence spirituelle qui aurait été exercée à ladite élection et qui serait suffisante pour que l'élection soit déclarée nulle et non avenue; le Comité est d'avis qu'il n'est pas justifié de déclarer l'élection tout à fait nulle. En faveur: Wood, Masson (Soulanges), Masson (Terrebonne) et Merritt. Contre: Mills, C.C. Colby et J.J. Ross.